



INTRODUCING GT 學校簡介

G.T. (ELLEN YEUNG) COLLEGE HONG KONG'S PREMIER SCHOOL FOR GIFTED EDUCATION

優才（楊殷有娣）書院 - 全港首間資優學校

Founded in 1996 by the non-profit Gifted Education Council, G.T. (Ellen Yeung) College, hereinafter referred to as G.T. College, stands as a beacon of excellence in gifted education. As a co-educational, through-train school, we proudly uphold the motto "Love, Creativity, and Task Fulfilment."

Our lower primary section is located at 31 Sai Yee Street, Mong Kok, and the upper primary and secondary sections at 10 Ling Kwong Street, Tiu Keng Leng. Since relocating to our Tseung Kwan O campus in 2002, we have led the way in pioneering gifted education in Hong Kong, achieving remarkable success.

For years, we have steadfastly supported the Gifted Education Council's mission to nurture students' multiple intelligences, and to enhance their learning potential and creative thinking.

優才（楊殷有娣）書院（以下簡稱優才書院）由非牟利團體天才教育協會於1996年在香港創立，是一所男女直資全日制學校，校訓是：「愛心」、「創意」、「勤奮」。初小部位於旺角洗衣街31號，高小部及中學部位於調景嶺嶺光街10號。本校以資優教育見長，2002年遷至將軍澳現址運作，在香港開創資優教育先河，成就斐然。多年來秉承天才教育協會的宗旨，致力培育學生的多元智能，及提升學生的學習潛能與創意思維。

MISSION 使命

To cultivate the next generation of scientific pioneers and visionary leaders who will drive innovation, solve complex challenges, and make a lasting impact on society.

為社會孕育未來的科研及領導人才。

VISION 願景

We aim to cultivate future leaders with the following qualities:

- Broad knowledge, exceptional writing, and thinking skills
- Global perspective and competence
- Excellent communication skills, including English and Mandarin
- Positive outlook and values
- Deep understanding of Chinese history and cultural heritage

我們期望培育擁有以下特質的未來領袖：

- 學識廣博，書寫與思考能力出類拔萃
- 具國際視野及全球勝任力
- 優秀的溝通能力，包括英語和普通話
- 持正面的人生觀和價值觀
- 對中國歷史及中華文化遺產有深入認識



Professor Raymond K. W. TAM
譚國偉 教授
Education Director,
Principal of G.T. (Ellen Yeung) College (Sec. Section)
優才(楊殷有娣)書院教育總監暨中學部校長

MESSAGE FROM THE PRINCIPAL 校長的話

G.T. (Ellen Yeung) College, Hong Kong's first gifted education school, fosters joy and excellence, helping students reach their full potential through enriching learning experiences. We develop individual strengths, preparing students for the 21st century with a curriculum designed to cultivate multiple intelligences and lifelong learning. Our students achieve outstanding results, ranking 11th and 13th globally in the IBDP (2021, 2023), achieving a 7.23 average IELTS score (Grade 11, 2023), excelling in the HKDSE, and gaining admission to top universities worldwide, demonstrating strengths in academic, leadership, global perspective, and life and peace education.

優才(楊殷有娣)書院是香港首間致力於資優教育的學校，我們秉持喜悅與卓越并重的理念，透過豐富的學習體驗，幫助學生充分發揮潛能。本校注重發展學生的個人優勢，以創新的課程培育多元智能和終身學習的熱情，使他們為迎接21世紀的挑戰做好準備。本校學生在各學術領域均取得卓越成就，在IBDP國際文憑課程中，分別於2021年及2023年在全球三千多所IBDP學校中排名第11及13位；2023年中五學生在雅思國際英語測試中取得平均7.23分的佳績；同時，在香港中學文憑考試中表現優異，並獲全球頂尖大學錄取。這些成就展現了學生在學術、領導才能、國際視野、生命教育及和平教育等方面的卓越能力。





SCHOOL HIGHLIGHTS

辦學亮點

- The average IBDP score is 40.04, fourth in Hong Kong and eleventh in the world
- 48% of graduates are admitted to the QS Top 50 universities in the World
- Overseas students enter top universities in the world such as Oxford and Cambridge
- Provides more than 100 special courses to fully explore students' talents
- IBDP平均分40.04，全港第四，全球第十一
- 48% 畢業生入讀QS全球50強大學
- 海外升學學生進入牛津、劍橋等世界頂尖學府
- 提供超過100種特色課程，全面發掘學生天賦才能

INTERNATIONAL INFLUENCE

國際影響力

- Students from 14 sister schools and partner schools around the world come to exchange
- Organizes The International Multiple Intelligences Education Forum
- Publishes the Multiple Intelligences Academic Research Journal (Research MI)
- Organizes international STEM technology competitions
- 全球14間姊妹學校，全球夥伴學校學生前來交流
- 舉辦多元智慧國際論壇 (The International MI Education Forum)
- 出版多元智能學術研究期刊 (Research MI)
- 舉辦國際性STEM科技比賽

STUDENT INTERNATIONAL AWARDS

學生國際獎項

- International Economics Olympiad IEO 2023 (7 students won gold, silver and bronze medals)
- IEO Inter-Team Business Case Analysis Competition (World Champion)
- Tchoukball Geneva Indoors in Geneva, Switzerland (Champion of M12, M14, M16 Category)
- International Genetically Engineered Machine (iGEM) Competition 2023 17 students won gold medals
- 國際奧林匹克經濟學獎 International Economics Olympiad IEO 2023 (7位同學獲得金銀銅獎)
- IEO 隊際商業案例分析比賽 (世界冠軍)
- 瑞士日內瓦室內巧固球世界冠軍 (M12、M14、M16 組別冠軍)
- International Genetically Engineered Machine (iGEM) Competition 2023年17位學生獲得金獎

Key Data

關鍵數據

IBDP average score of
2024-25 Graduates

2024-25學年國際文憑試學生平均分

40.04

Out of 45 Full Score
滿分為45分

IBDP/HKDSE

Dual-Track System

IBDP/HKDSE 高中雙軌學制

G1-12

A Through-Train DSS School
直資一條龍學校（十二年制）

Global IB School
Ranking

全球IB學校排名 *

#11

IBDP Ranking

in Hong Kong 2025

2025年香港 IB 學校排名 ^

#4

2024-25 Graduates Admitted to
Top 5 Universities in Hong Kong
港前五大學入學率（2024-25）

60%

48% Admitted to QS Top 50 Universities
48% 畢業生入讀QS全球50強大學

Outstanding English Results
of G.T. Students
學生卓越的英語能力

25%

IELTS 8+

*2021 Academic Year

^ Data From Aug 2025

*Data Source: ib-schools.com | Global Top IB Schools

Key Highlights

學校特色

A Local DSS Through-Train School

本地直資一條龍學校

As a Direct Subsidy Scheme through-train school, G.T. College's primary section is a favored choice among parents. The school offers a 12-year program, with the primary section providing 128 places and attracting around 5,000 applications annually.

作為直資一條龍學校，優才書院小學部一直都是家長心中熱門學校。學校提供十二年制課程，小學部設有 128 學位，每年吸引約 5000 個家庭報名。

Gifted Education Programs

資優教育特色課程

Both primary and secondary levels offer specialized gifted and third language courses. In addition to the regular curriculum, we provide accelerated classes, talent classes, elective days, interest groups, and Sports Fridays, allowing students to balance joyful learning, diverse development, and the pursuit of excellence.

中小學均提供特色資優及第三語言課程，除常規課程外，還設有加速班、才華班、選修日、興趣小組及運動星期五等，讓學生在愉快學習、多元發展和追求卓越取得平衡。

IBDP and HKDSE Excellence

IBDP 和 HKDSE 卓越並行

In 2024-25, the school's IBDP students achieved an average score of 40.04/45 (4th in HK), with all graduates receiving IB and Bilingual Diplomas. HKDSE results were also excellent, with Level 5+ rates 2.3 times the HK average.

優才書院IBDP和HKDSE畢業生成績同樣優異。在2024-25學年，IBDP學生平均分高達40.04/45分，位列全港第四，所有IB班畢業生均榮獲國際文憑及雙語文憑。HKDSE成績同樣優秀，各科考獲5級或以上的比例，平均為全港學生的2.3倍。

60% of Graduates Enter Top 5 Universities

60% 畢業生考入香港五大

With 60% of JUPAS placements in the top 5 HK universities, our students also achieve remarkable results abroad, with admissions to prestigious institutions like the National University of Singapore (QS 8), Nanyang Technological University (QS 12), and The University of California, Berkeley (QS 17).

在大學聯招放榜中，高達60%的派位結果為香港前五所頂尖大學。海外升學也屢創佳績，分別有學生升讀新加坡國立大學（QS8）、南洋理工大學（QS12）和加州大學伯克利分校（QS 17）等頂尖學府。





Dual-Track IBDP/HKDSE System IBDP/HKDSE 雙軌學制

High school students at G.T. College can choose between the IBDP and HKDSE to meet both local and overseas education needs. G.T. College emphasizes biliterate and trilingual education and employs foreign teachers for English instruction.

高中生在優才書院可以選擇國際預科文憑（IBDP）或香港中學文憑（HKDSE）課程，以滿足本地和海外升學的需求。優才書院注重雙文三語教學，並聘請外籍老師教授英語。

Leading Global Research in Multiple Intelligences 領先世界的多元智能研究

G.T. College integrates teaching and research, designing curriculum based on psychologist Howard Gardner's theory of multiple intelligences. We regularly publish the academic journal "Research MI" and host an annual International Multiple Intelligences Academic Forum, inviting scholars from around the world to participate.

優才書院結合教學和研究，運用心理學家Howard Gardner 的多元智能發展理論設計課程，同時定期出版學術研究期刊《Research MI》。每年舉辦國際多元智能學術論壇，邀請全球學者參與研討。

Small Class Teaching in English 小班教學 英語授課

Since its founding, G.T. College has adhered to the philosophy of small class teaching. With class sizes of 24-28 students, this approach enhances the teacher-student ratio, allowing teachers to better understand each student's learning progress and improve the quality of instruction.

從創校至今，一直堅持小班教學理念。每班24-28人的小班教學提高師生比例，有助老師了解每位學生的學習進度，提升教學質素。

Leading Tchoukball in Asia 巧固球運動領先亞洲

G.T. College is committed to developing tchoukball, with our team achieving outstanding results in 2023, winning numerous awards in Switzerland, Singapore, Taiwan, and locally.

優才書院致力發展巧固球運動，球隊在單在2023年分別在瑞士、新加坡、台灣和本地勇奪不少獎項，成績斐然。

LIST OF GOVERNORS (2025/26)*

校董會成員 (2025/26)

School Supervisor 校監	Dr. Desmond Y.T. LEE	Ex-Elected District Board Member of Legislative Council	李汝大議員	前民選區議員
School Vice-Supervisor 副校監	Professor Rex I. F. LI	G.T. College Founder and Curriculum Director (Honorary)	李業富教授	優才書院創辦人
Chairman 主席	Professor K. L. CHOW	Ex-Director of Interdisciplinary Programs Office, The Hong Kong University of Science and Technology	周敬流教授	香港科技大學跨學科課程事務處前處長
Vice-Chairman 副主席	Mr. Rayon W. H. CHU	PricewaterhouseCoopers – Ex-Partner	朱宏曦先生	香港羅兵咸永道會計師事務所前合夥人
Governors 校董	Dr. Patrick IP	Clinical Professor, Department of Paediatrics and Adolescent Medicine, School of Clinical Medicine, The University of Hong Kong	葉柏強醫生	香港大學臨床醫學學院兒童及青少年科學系臨床副教授
	Dr. Joseph C. K. LIU	Ex-Cluster Head of Biotechnology/ Life Science at HKSTP	廖子強博士	原香港科學園公司生物科技/生命科學主管
	Mr. Simon C. K. NG	Chairman of Hong Kong Municipal services Staff General Association	伍仲剛先生	香港市政事務職工總會主席
	Mr. Ricky W. S. CHENG	Governor of G.T. Chi Kit School Ltd.	鄭永誠先生	志潔學校校董
	Ms. Sara L. N. CHUNG	Governor of G.T. Chi Kit School Ltd.	鍾麗娥女士	志潔學校校董
	Mr. K.K. CHEUNG	Governor of G.T. Chi Kit School Ltd.	張嘉健先生	志潔學校校董
	Mr. N.L. WONG	Governor of G.T. Chi Kit School Ltd.	黃岳林先生	志潔學校校董
	Professor Raymond K. W. TAM	Education Director, Principal of G.T. (Ellen Yeung) College (Sec. Section)	譚國偉教授	優才(楊殷有娣)書院教育總監暨中學部校長
	Ms. Sura S.W. NG	Teacher Representative – Secondary Section	伍淑華主任	優才(楊殷有娣)書院教師代表 - 中學部
	Mr. Richard C. W. YIU	Teacher Representative – Secondary Section	姚俊偉副校長	優才(楊殷有娣)書院教師代表 - 中學部
	Ms. Iris T. S. CHAN	Chairlady of PTA – Secondary Section	陳迪秀女士	優才(楊殷有娣)書院家長代表 - 中學部
	Dr. David W. K. CHAN	Principal - Primary Section	陳偉傑博士	優才(楊殷有娣)書院校長 - 小學部
	Mr. Sam K. H. NG	Teacher Representative – Primary Section	吳家康副校長	優才(楊殷有娣)書院教師代表 - 小學部
	Ms. Charmaine S. M. TANG	Chairlady of PTA – Primary Section	鄧思敏小姐	優才(楊殷有娣)書院家長代表 - 小學部

BOARD OF ADVISORS (2025/26)*

優才顧問團 (2025/26)

Professor Howard Gardner	American psychologist, Professor, Harvard University	美國心理學家、哈佛大學教授
Professor Rosie T.T. YOUNG 楊紫芝教授	Ex-Chairman, Education Commission, Hong Kong	教統會前主席
Professor S.Y. CHENG 鄭紹遠教授	Former Chair Professor, Mathematics, The Hong Kong University of Science and Technology	香港科技大學教授
Professor Joseph W.O. TAM 譚榮安教授	Founder and Honorary Chairman of Pangen Group (Biotechnology and Diagnostics)	新亞生物科技集團創辦人及榮譽主席
Professor H.M. LAM 林漢明教授	Director of the State Key Laboratory of Agrobiotechnology (CUHK)	香港中文大學生命科學學院教授兼農業生物技術國家重點實驗室主任
Dr. Henry SHEK 石信之先生	Renowned Music Conductor	名指揮家
Mr. Stewart S.T. WONG 王世濤先生	Hansion Construction Holdings Ltd. - Managing Director	興勝創建控股有限公司董事總經理
Professor Yajun CHEN 陳亞軍教授	Director, Dewey Centre, Fudan University, Shanghai, China	復旦大學杜威中心主任
Dr. Thongchai Chewprecha	Founding Principal, Kamnoetvidya Science Academy, Thailand	泰國KVIS創校校長
Professor Alexander P.K. WAI 衛炳江教授	President and Vice-Chancellor of the Hong Kong Baptist University	香港浸會大學校長

* Please refer to our school website periodically for updates.



ADMISSION POLICY 入學資格

- | | |
|--|---|
| <ul style="list-style-type: none"> (a) Your child has talents in one or more domains of multiple intelligences (b) Your child can cope with learning in English (c) You share our school mission and objectives | <ul style="list-style-type: none"> (a) 你的孩子具任何一項或以上多元智能 (b) 你的孩子能以英語學習 (c) 你認同本校的使命和目標 |
|--|---|

ADMISSION PROCEDURES 入學手續

- | | |
|--|---|
| <ul style="list-style-type: none"> (a) Attend Admission Briefing (b) Please visit our school website and submit via online application on or before the deadline (c) Attend admission interviews with your child. | <ul style="list-style-type: none"> (a) 參加入學簡介會 (b) 瀏覽本校網頁查閱詳情，並在截止日期或之前遞交網上申請 (c) 陪同孩子參加入學面試 |
|--|---|

FEES 學費

Please refer to the information posted on our website:
www.gtcollege.edu.hk (LEA for civil servants).
 有關學費請瀏覽本校網頁：
www.gtcollege.edu.hk (政府公務員可申請本地子女教育津貼)

FINANCIAL ASSISTANCE 助學金

Financial assistance is available for needy families. Please refer to the information posted on our school website: www.gtcollege.edu.hk.
 助學金供有經濟困難的家庭申請。
 詳情請瀏覽本校網頁：www.gtcollege.edu.hk



G7 (2026-2027) Application
 七年級 (2026-2027) 申請



G.T. College Website
 優才書院網頁



G.T. College
 WeChat Public Account
 優才書院微信公眾號

Enquiries: 2535-6867
 Website: www.gtcollege.edu.hk
 Address: 10 Ling Kwong Street, Tiu Keng Leng,
 Tseung Kwan O, Hong Kong

入學查詢: 2535-6867
 學校網頁: www.gtcollege.edu.hk
 校址: 香港將軍澳調景嶺嶺光街10號